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صفحه

روزنامه

آبان  در  درآمدی  دهک های  تورم  نرخ  آمار  مرکز  ایرنا،  گزارش  به 
۱۴۰۱ را منتشر کرد. نرخ تورم کل کشور در آبان ماه سال جاری برابر 
۴۴ درصد بود. نرخ تورم دهک دهم در این بازه زمانی ۴۱.۷ درصد و 

برای دهک نخست ۵۰.۲ درصد نوسان داشت.
همچنین محدوده تغییرات تورم ۱۲ ماهه در گروه عمده »خوراکی ها، 
 ۶۴.۶ تا  هشتم  برای دهک  درصد   ۶۰.۵ بین  دخانیات«  و  آشامیدنی ها 
غیر  »کالاهای  عمده  گروه  مورد  است.در  اول  دهک  برای  درصد 
خوراکی و خدمات« بین ۳۲.۹ درصد برای دهک چهارم، پنجم و ششم 

تا ۳۶.۶ درصد برای دهک دهم است.
ماه  آبان  در  آمار،  مرکز  توسط  منتشر شده  اطلاعات  براساس آخرین 
فاصله تورمی دهک ها به ۸, ۵ واحد درصد رسید که نسبت به ماه قبل 

)۷.۹ واحد درصد( ۶ دهم واحد درصد افزایش داشته است.
دخانیات«  و  آشامیدنی ها  »خوراکی ها،  عمده  گروه  در  تورمی  فاصله 
نسبت به ماه قبل هفت دهم واحد درصد افزایش یافته است و در گروه 
عمده »کالاهای غیر خوراکی و خدمات« نسبت به ماه قبل ۲ دهم واحد 

درصد افزایش داشته است.

دانشجوی  نتواند  ما  جامعه  اگر 
و  خوب  رزومه  با  را  دکتری 
مناسب  شغل  جذب  برجسته 
کار  چه  فرهیخته  فرد  این  کند، 
بماند  بیکار  باید  آیا  بکند؟  باید 
باطل در خیابان پرسه  و عاطل و 

بزند و عمرش را تلف کند؟
کشور باید این توانایی داشته باشد 
بهترین  در  را  افرادی  چنین  که 
نگذارد  و  کند  ساماندهی  مشاغل 
آنها به فکر فرار از کشور بیفتند.

افراد  تعداد  که  دلایلی  از  یکی 
فرهیخته نسبت به نیازهای جامعه 
بیشتر می شوند این است که جامعه 
نتوانسته پا به پای فرزندانش رشد 
چنین  دیگر  عبارت  به  کند. 
از  مانده تر  عقب  بسیار  جامعه ای 

فرزندان رشیدش است.
به  نسبت  جامعه  باید  همیشه 
بتواند  تا  باشد  جلوتر  فرزندانش 
و  رشد  سمت  به  خود  با  را  آنها 
کشور،  در  زمانی  بکشاند.  تعالی 
اقتصادی،  جانبه  همه  توسعه 
رخ  اجتماعی  و  فرهنگی  سیاسی، 
خردمندش  فرزندان  که  می دهد 

بتوانند با تمام توان در جای جای 
از  و  کنند  خدمت  و  فعالیت  آن 
حوزه  در  گرانقدری  آثار  خود 
به   ... و  نوآوری  ابتکار،  اختراع، 

نمایش گذارند.
جامعه ای که زمینه پیشرفت دارد 
بانشاط  سرزنده،  هم  را  فرزندانش 
بالاترین  و  بار می آورد  متفکر  و 
آنها  از  را  بهره وری  و  اثربخشی 

طلب می کند.
با رزومه  دانشجویان دکتری  اگر 
داشته  شایسته  شغل  نتوانند  خوب 
باشند، هم خود سرخورده می شوند 
و  سن  کم  و  جدید  نسل  هم  و 
می سازند.  سرخورده  را  سال تر 
پیدا  جهت  امروز  آموزان  دانش 
قبل  نسل  به  نگاه  انگیزه،  کردن 
از خود می کنند و معمولًا از آنها 
آنها  مشی  به  کرده  الگوبرداری 

می روند.
فرصت  آنها  ببینند  اگر  حال 
انگیزه  نیافته اند،  را  مناسب  شغلی 
خود را از دست می دهند و آنگاه 
افت  با  آموزشی کشور  نظام  کل 
غیرقابل تصوری مواجه خواهد شد.

نقد و تحلیل خبر
گروه نقد و تحلیل خبر روزنامه طلوع

به قلم مدیرمسئول

از هر دری کلامی

معاون علمی رئیس جمهور :

عضو شورای اسلامی شهر شیراز: 
 شهرداری ها در توسعه عمرانی

پیشتاز هستند

سردار سلامی در همایش شکوه مقاومت:

امروز فصل انتخاب است، نمی شود
وسط ایستاد

کشور در معرض یک جنگ جهانی عظیم است

 معاون اول رئیس جمهور:

۶ هزار میلیارد تومان تسهیلات
برای اشتغالزایی پرداخت می شود

قسط دوم، اواخر اسفند ماه یا اوایل فروردین سال بعد پرداخت می شود، 
بعد  سال  اوایل  به  دوم  قسط  پرداخت  که  دارد  وجود  امکان  این  یعنی 

موکول شود.
دستیار ویژه رئیس سازمان بورس ضمن اشاره به فلسفه اصلی سهام عدالت 
که نگهداری آن و بهره بردن از عواید سود سالانه آن است، از پرداخت 

سود این سهام در دو قسط خبر داد.
 به گزارش تسنیم، پیمان حدادی، مشاور و دستیار ویژه ریاست سازمان 
بورس در سهام عدالت ضمن اشاره به پرداخت سود سهام عدالت در دو 
گفت:  سود  پرداخت  جزئیات  درخصوص  سهام،  این  دارندگان  به  قسط 
مبلغ دقیق سود سهام عدالت به دلیل اینکه هنوز مجمع سه تا از سهامی که 
در سهام عدالت وجود دارد برگزار نشده، مشخص نیست و یکی از دلایل 
اینکه قرار شده است علی الحساب و در دو قسط این سود پرداخت شود 
همین مسئله است. ولی در شرایط فعلی می توان گفت که تا آخر آذرماه 
سال جاری مبلغ دقیق این سود پس از برگزاری مجامع مشخص می شود و 

تا آخر پاییز به طور قطعی سود سهام عدالت پرداخت می شود.
تأمین  به  عدالت  سهام  دارندگان  سود  دوم  قسط  پرداخت  افزود:  وی 
بنابراین می توان گفت  نقدینگی شرکت های سرمایه پذیر بستگی دارد و 
که قسط دوم، اواخر اسفند ماه یا اوایل فروردین سال بعد پرداخت می شود، 
بعد  سال  اوایل  به  دوم  قسط  پرداخت  که  دارد  وجود  امکان  این  یعنی 
درخصوص  سؤال  به  پاسخ  در  بورس  سازمان  رئیس  شود.مشاور  موکول 
آخرین وضعیت آزادسازی و فروش سهام عدالت، گفت: نکته ای که لازم 
است به آن اشاره کنم، فلسفه اصلی سهام عدالت، نگهداری این سهام است 

و قصد از واگذاری سهام عدالت این نبوده که این سهام در اختیار مردم 
قرار گیرد و مردم آن را بفروشند چرا که اگر چنین قصدی وجود داشت 
مانند طرح یارانه های معیشتی از ابتدا پول آن را به مردم پرداخت می شد؛ 
بنابراین باید به این نکته توجه شود که فلسفه اصلی سهام عدالت این بوده 
که مردم به صورت بلند مدت این سهام را نگهداری کنند و از عواید آن 
که همان سود سالانه آن است و هر سال از سال قبل بیشتر می شود )امسال 
اما اینکه اختیار فروش  هم حداقل دو برابر سال قبل است(، بهره ببرند. 
این سهام مجدداً کی آزاد می شود و در اختیار دارندگان آن قرار می گیرد 
بستگی به مصوبات شورای عالی بورس در این خصوص دارد که هنوز 

چنین تصمیمی اتخاذ نشده است.
 حدادی در ادامه گفت: طبیعی است که اگر اختیار فروش سهام عدالت 
اما  است،  تأثیرگذار  بازار سرمایه  شرایط  بر  به هرحال  آزاد شود  مجدداً 
علت اصلی آنکه هنوز این اجازه از سوی شورای عالی بورس صادر نشده 
است، تأثیرگذاری آن بر شرایط بازار سرمایه نیست، چرا که زمانی که 
مجوز فروش سهام عدالت مجدداً صادر شود حتماً شرایطی که سابقاً شاهد 
آن بودیم مبنی بر فروش ۳۰ درصدی یا ۶۰ درصدی دارندگان این سهام، 
اصلاح خواهد شد و قطعاً مشابه تصمیمی که در سال ۹۹ گرفته شد و سیل 
عظیمی از فروشندگان سهام عدالت را به سوی بازار سرمایه روانه کرد و 
یکی از دلایل ریزش بازار سرمایه شد، به آن صورت تکرار نخواهد شد. 
گفتنی است اگر قصد بر باز شدن فروش سهام عدالت شود حتماً شرایط 
عدالت  سهام  نگهدارندگان  برای  را  شرایط  هم  تا  می شود  اعلام  جدیدی 

تسهیل کند و هم به لطمه ای به بازار سرمایه وارد نکند.

سازمان بورس: 

تسویه سود سهام عدالت ۱۴۰۰ شاید به فروردین ۱۴۰۲ کشیده شود

رئیس شورای اسلامی شهر شیراز گفت: باغ جنت شیراز، مکانی عمومی و 
متعلق به اموال شهرداری شیراز بوده و هرگونه دخل و تصرف در امور آن 
به هر ترتیب و شرایط الزاماً نیاز به اخذ نظر و مصوبه شورای اسلامی شهر 

شیراز دارد. در این خصوص از فرماندار محترم تقاضای رسیدگی دارد.
از  پیش  نطق  در  طاهری  مهدی  غضنفری:  /خدیجه  خبری  سرویس 
دستور خود در جلسه علنی شورای شهر با تبریک هفته بسیج  و تقدیر 
برادران و خواهران  ایثارگری های  و  و رشادت ها  یادآور دلاوری ها  از  
بسیجی سرزمین مقدس ایران اسلامی گفت: شاید همانگونه که مقام معظم 
رهبری فرمودند فاخرترین و عالی ترین مضامین ماندگار درخصوص راه 
و مرام بسیج را رهبر کبیر و بنیانگذار انقلاب اسلامی حضرت امام خمینی 

ره  داشته اند. 
او در نطق اشاره ای هم به پیروزی تیم فوتبال ایران  و ولز در جام جهانی 
۲۰۲۲ داشت و گفت: شادی کم نظیر آحاد ملت مقتدر و مظلوم ایران در 
ایامی که کام آنها از حوادث دو ماه گذشته تلخ شده شاید نوعی آشتی 
ملی بین اقشار ملت را در ذهن تداعی کند که به سهم خود امیدوارم تا این 

جشن بزرگ ملی، ملت ما را در جایگاهی جدید قرار دهد.   
 رئیس شورای شهر شیراز عنوان کرد: با اشاره به  اصل ۲۷ قانون اساسی 
به شرط  اجتماعات و راهپیمایی ها، بدون حمل سلاح،  بر »تشکیل  مبنی 
مسئولین  کرد:  تصریح  است«،  آزاد  نباشد  اسلام  مبانی  به  مخل  که  آن 
استان فارس و شورای تأمین شهرستان شیراز در اقدامی عالمانه و شجاعانه 
عمومی  راهپیمایی های  و  اجتماعات  محل  عنوان  به  را  شیراز  جنت  باغ 
معترضین شیرازی قرار دادند که شورای اسلامی شهر شیراز ضمن تاکید و 
تأیید اصل این اقدام سنجیده به عنوان تصمیمی صحیح که دقیقاً منطبق با 

رویکردهای مصوب شورای ششم نیز بوده است. 
رئیس شورای اسلامی شهر شیراز ادامه داد: باغ جنت شیراز، مکانی عمومی 
و متعلق به اموال شهرداری شیراز بوده و هرگونه دخل و تصرف در امور 
آن به هر ترتیب و شرایط الزاماً نیاز به اخذ نظر و مصوبه شورای اسلامی 

شهر شیراز دارد در این خصوص از فرماندار محترم تقاضای رسیدگی دارد. 
  طاهری عنوان کرد: به منظور اطمینان از رعایت مُر قانون اساسی و رفع 
هرگونه شبه و بروز هرگونه تفسیر غیر مشابه، شورای  تأمین می بایست 
شیوه نامه و مصادیق »مخل مبانی اسلام« را در رفتارها، شعارها، بیانیه ها و 

تابلوهای شرکت کنندگان در اجتماعات را اعلام و قطعی نماید.  
یا هر شیء که  و  اثبات »عدم حمل سلاح«  تصریح کرد:  او همچنین   
تفسیر سلاح بر آن مترتب باشد توسط هر یک از شرکت کنندگان توسط 
شورای  تأمین باید معین و رویه عملیاتی آن صورت گیرد. به نظر می رسد 
بر  را  اجتماعات  امنیت  تأمین  مسئولیت  که  افرادی  درخصوص  امر  این 

عهده  خواهند داشت نیز صدق می کند.  
این  در  که  کسانی  تا  شود  اثبات  باید  ما  برای  کرد:،  خاطرنشان  او   
اجتماعات شرکت می کنند اعم از لیدرها و مجتمعین ضروری است تا از 
هر نوع پیگرد قضایی مصونیت یابند چرا که با اصول آزادی های مدنی 

منافات پیدا خواهد نمود. 
 طاهری بیان کرد: برای هر اجتماع و راهپیمایی مسئول حقوقی و حقیقی 
مشخص و متعاقب آن بروز هر نوع خسارت به اموال عمومی باغ جنت 
شیراز توسط احزاب یا گروه های شرکت کننده معین شود. همچنین امکان 
و  مردم  ایمنی  تأمین  برای  امدادی  و  پزشکی  فوریت های  رسیدگی های 

محیط باغ جنت برقرار گردد.

رئیس شورای اسلامی شهر شیراز:

خبرنگار  سؤال  به  پاسخ  در  رسانه  اصحاب  جمع  در  ایمانیه  هادی  محمد 
روزنامه طلوع درخصوص جذب سرمایه گذار داخلی و خارجی در فارس 
گفت: در این زمینه ها تلاش های خوبی صورت گرفت، اما هر زمان  در 
حوزه جذب توریستی، مذهبی، گردشگری و تاریخی  در استان پیشرفت 
جذب  تأخیر  به  منجر  که  شده  ایجاد  دشمن  سوی  از  غائله ای  داشته ایم، 
سرمایه گذار در فارس شده است. خوشبختانه با این همه مسائل حاشیه ای 
اتفاقات خوبی افتاده  و تنها به خاطر حواشی ایجاد شده اخیر کندی در 

کارها رخ داده است.
سرویس خبری/ خدیجه غضنفری: استاندار فارس بیان داشت: در شرایطی 
کشور به سر می برد که جنگ رسانه ای بیش از هر زمان دیگری ملموس 
فعالیت های  توسعه  به  نسبت  ریزی  برنامه  با  حوزه  این  در  باید  و  است 

اجتماعی و اطلاع رسانی اقدام نمود.
ایمانیه  با توجه به اتفاقات اخیر نمره تأمین امنیت استان را  بسیار خوب 
اولویت  عنوان کرد و گفت: در تمامی موارد برخورد عقلایی و صحیح 
فعالیت های نیروهای تأمین امنیت در فارس بوده این در حالی است که 
اگر خسارتی به شخصی به صورت ناحق صورت گرفت دولت در تلاش 

برای جبران آن است.
از  انتقال آب  به   اشاره  با  سخنانش  از  دیگری  بخش  در  فارس   استاندار 
خلیج فارس به این استان بیان داشت: این موضوع در دستور کار بوده و خط 
انتقال آب از بوشهر به شیراز در دستور فعالیت مدیران قرار گرفته است.

ایمانیه ادامه داد: طی سال جاری بیش از دو هزار گلخانه در استان فارس 
در حال ایجاد بوده که می تواند میزان مصرف آب کشاورزی در استان  را 
کاهش چشمگیری دهد.استاندار فارس درخصوص آزادراه شیراز اصفهان 
ترافیکی  بار  زیر  آزادراه  قطعه   ۶ امسال  پایان  تا  داریم   امید  کرد:   بیان 

برود.
استاندار فارس درخصوص نابرابری اقتصادی در استان بیان کرد: وضعیت 
استان فارس در بین سایر استان های کشور در میانه جدول ضریب نابرابری 

اقتصادی قرار گرفته و جایگاه مناسبی در کشور داشته است.

دستگاه های  هماهنگی  با  کرد:  تاکید  سوخت  قاچاق  درخصوص  ایمانیه 
متولی زمینه کنترل قاچاق سوخت در استان فارس توسعه یافته تا مشکلات  

در این زمینه  برطرف شود.
فارس  سطح  در  متجاهر  معتادین  جمع آوری  از  گلایه  با  فارس  استاندار 
گفت: تاکنون اردوگاه شماره دو و شماره سه استان تکمیل نشده و حتی 

اردوگاه شماره سه هنوز آماده استفاده نشده است.
راکد  فارس درخصوص وضعیت کارخانه های  در  دولت  مقام  عالی ترین 
فارس عنوان کرد: از صاحبان فعلی کارخانه روغن نباتی قطع امید کرده و 
زمینی که به این کارخانه در منطقه ویژه اهدا شده بود نیز بازپس گیری 

شد و صاحبان فعلی مکلف به پرداخت مطالبات کارگران شده اند.
این مقام مسئول خاطرنشان کرد: در تأمین دارو وضعیت بهبود یافته اما 

تاکنون مشکلاتی در این بخش وجود داشته که هنوز مرتفع نشده است.
حرم  اطراف  هکتار   ۳۶۰ بازسازی  موضوع  به  اشاره  با  فارس  استاندار 
احمد بن موسی )ع(  بیان کرد: ساکنین بافت می توانند از صندوق توسعه 
حرم های مطهر با سود ۹ درصد ۶۰۰ میلیون تسهیلات با بازپرداخت ۲۰ 
مددجویان کمیته  از ساکنین در شمار  بعضی  دریافت کنند چنانچه  ساله 
پرداخت  را  دریافتی  تسهیلات  از  درصد   ۵ مذکور  صندوق  باشند،  امداد 
خواهد کرد. استاندار فارس با اشاره به مسئله کمربندی شیراز  گفت: موانع 
مورد اختلاف برداشته شده و مقرر شده تفاهم نامه ای بین شهرداری، راه و 

شهرسازی و راهداری در این خصوص تدوین شود.
ایمانیه از وضعیت بانک های خصوصی در استان اعلام نارضایتی کرد و 
افزود: مجلس بایستی تمامی بانک های کشور را مکلف کنند تا ۸۰ درصد 

از منابع خود را در همان استان هزینه کنند.
وی خواستار  جذب سرمایه گذار در پروژه شهر سلامت شد و گفت: این 

پروژه، بهترین فضای سرمایه گذاری برای مردم این کشور است.
ایمانیه با اشاره به موضوع کارخانه »آی تی آی« عنوان کرد و گفت: حکم 
مزایده این کارخانه داده شده و قیمت گذاری هم انجام شده و هفته آینده 

به مزایده خواهد رفت.

استاندار فارس در پاسخ به سؤال خبرنگار روزنامه طلوع مطرح کرد؛ 

امید داریم تا پایان امسال ۶ قطعه آزادراه زیر بار ترافیکی برود


